

Title (en)
Double-chamber bass-reflex cabinet.

Title (de)
Doppelkammer-Bassreflexbox.

Title (fr)
Enceinte bass-reflex à chambre double.

Publication
EP 0660640 A2 19950628 (DE)

Application
EP 94119585 A 19941212

Priority
DE 4344618 A 19931224

Abstract (en)
According to the prior art, double-chamber bass reflex boxes are formed in such a manner that the box enclosure is subdivided into two volumes by a partition wall. A loudspeaker (19) is inserted in the partition wall. One of the two volumes (13, 14) is provided with an outlet opening in which a so-called bass reflex pipe is inserted for tuning the box. If box enclosures of complicated shape are to be formed, it is not possible to construct the bass reflex pipe in one piece with the wall to which it is connected. Instead, it is necessary in these cases to insert the so-called bass reflex pipe in an opening in the wall and to connect it by using suitable sealing and bonding measures. The invention was therefore based on the object of specifying an enclosure for double-chamber bass reflex boxes (10) which can be produced in a particularly simple manner. This object is achieved by the fact that the closed volume (13) of the box (10) is formed by a blown hollow body (11), that the tuning volume (14) of the box (10) is also formed by a blown hollow body (12), that in each case one wall of each of the two hollow bodies (11, 12) exhibits an indentation (16) pointing towards the interior of the hollow body (11, 12) and that the open volume (26) of the box (10) is formed by joining the two hollow bodies (11, 12) in that the walls (15) provided with the indentations (16) are joined together. A particularly good utilisation of the volume is given when the openings (22) and the outlet opening (24) are arranged symmetrically to one another. <IMAGE>

Abstract (de)
Gemäß dem Stand der Technik werden Doppelkammer-Baßreflexboxen so gebildet, daß das Boxengehäuse durch eine Trennwand in zwei Volumina (13, 14) unterteilt wird. In die Trennwand ist ein Lautsprecher (19) eingesetzt. Eines der beiden Volumen (13, 14) ist mit einer Austrittsöffnung versehen, in welche zur Abstimmung der Box ein sogenanntes Baßreflexrohr eingesetzt ist. Sollen kompliziert geformte Boxengehäuse gebildet werden, ist es nicht möglich, das Baßreflexrohr und die Wandung, mit welches es verbunden ist, einstückig auszubilden. Vielmehr ist es in diesen Fällen notwendig, das sogenannte Baßreflexrohr in eine Öffnung der Wandung einzusetzen und durch Anwendung geeigneter Dicht- und Verbindungsmaßnahmen zu verbinden. Daher lag der Erfinding die Aufgabe zugrunde, ein Gehäuse für Doppelkammer-Baßreflexboxen (10) anzugeben, welches besonders einfach herstellbar ist. Diese Aufgabe wird dadurch gelöst, daß das geschlossene Volumen (13) der Box (10) von einem geblasenen Hohlkörper (11) gebildet ist, daß das Abstimmvolumen (14) der Box (10) ebenfalls von einem geblasenen Hohlkörper (12) gebildet ist, daß jeweils eine Wandung eines jeden der beiden Hohlkörper (11, 12) eine ins Innere des Hohlkörpers (11, 12) weisende Vertiefung (16) aufweist und daß das offene Volumen (26) der Box (10) durch Verbinden der beiden Hohlkörper (11, 12) ist, indem die mit den Vertiefungen (16) versehenen Wandungen (15) zusammengefügt sind. Eine besonders gute Volumenausnutzung ist dann gegeben, wenn die Öffnungen (22) und die Austrittsöffnung (24) zueinander symmetrisch angeordnet sind. <IMAGE>

IPC 1-7

H04R 1/28

IPC 8 full level

H05K 5/02 (2006.01); **H04R 1/02** (2006.01); **H04R 1/28** (2006.01)

CPC (source: EP US)

H04R 1/2849 (2013.01 - EP US)

Designated contracting state (EPC)

AT BE DE DK ES FR GB IT NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0660640 A2 19950628; **EP 0660640 A3 19951213**; **EP 0660640 B1 19990811**; AT E183357 T1 19990815; DE 4344618 A1 19950629; DE 59408613 D1 19990916; JP H07322386 A 19951208; US 5523524 A 19960604

DOCDB simple family (application)

EP 94119585 A 19941212; AT 94119585 T 19941212; DE 4344618 A 19931224; DE 59408613 T 19941212; JP 32339594 A 19941226; US 35389294 A 19941212